
رئيس جمهور گزارش نتايج سفرهاى قبلى 
به خراسان رضوى را ارائه كند

انتقال جمعه  بازار ميامى 
به مكان جديد

نماينده مردم مشهد در مجلس: پيگيرى هاى قدس به ثمر نشست

قدس  نماينده مردم مشهد در مجلس گفت: 
درخواســت داريم رئيس جمهور در سفر آتى 
خود به استان خراسان رضوى گزارشى از نتايج 
ســفرهاى قبلى خود ارائه كند. حجت الاسلام 
نصراالله پژمانفر با اشاره به سفر رئيس جمهور 
به استان خراسان رضوى در روزهاى آتى اظهار 

داشت: اين ...

قدس  رئيس كميسيون مناطق پيرامونى 
و كم برخوردار شوراى شهر مشهد گفت: پيرو 
درخواست و مطالبه شــهروندان مشهدى، 
جمعه بازار ميامى به مكان جديد خود واقع 
در جاده شــترك انتقال يافــت. رمضانعلى 
فيضى افزود: انتقال جمعه  بازار ميامى يكى 

از خواسته ها و مطالبات ...
.......صفحه 2 .......صفحه 3

تبديل سرخس و دوغارون به مناطق آزاد تجارى
قدس پيگيرى كرد

آيا فضاهاى سبز مشهد 
با آب شرب 

آبيارى مى شود؟

.......صفحه 3

در جلسه ستاد اقتصاد مقاومتى خراسان رضوى با حضور وزير صنعت تأكيد شد

.......صفحه 4

احياى بافت فرسوده مشهد؛ وظيفه 
فراموش شده دولت ها در20 سال گذشته

على محمدزاده: قرار اســت در دو روز آتى، خراسان رضوى 
ميزبــان رئيس دولت دوازدهم باشــد و بى ترديد بيشــترين 
زمان حضور وى در مشــهد خواهد بود كه اميدواريم حســن 
روحانــى هنگام عبور از معابر شــهر بويژه در زمان تشــرف به 
حرم مطهررضوى با دقت و تأمل بيشترى به بافت فرسوده اين 
محدوده نگاه كنــد. بى ترديد آقاى رئيس جمهور پرونده بافت 
فرســوده و سكونتگاه هاى غيررسمى مشهد را مطالعه كرده ويا 
حداقل گزارشــى از آن را شــنيده است. با اين وصف ذكر چند 

نكته از باب ...

قدس   خبر اســتفاده 10 درصدى از آب شــرب در آبيارى 
فضاى سبز مشهد در حالى روز گذشته روى كانال هاى خبرى 
رفت كه طى دو سال گذشته استفاده از آب شرب براى آبيارى 

فضاى سبز شهر مشهد به طور صريح رد مى شد...
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.......صفحه 3 

پس لرزه هاى 
دلار در بازار 
طلاى مشهد

قدس   بى ثباتى قيمت دلار و تشويش بازار ارز 
موجب افزايش قيمت طلا شــده، اما بازار طلاى 
مشــهد در ركود است.هرچند در هفته هاى اخير 
وبا افزايش نرخ طلا شــاهد كاهش معاملات در 
اين بخش بوديم، امــا در چند روز اخير و بويژه 
روز گذشته، كسادى نسبى بر بازار طلاى مشهد 
حاكم بود.باقر معبودى نژاد، رئيس اتحاديه طلا، 
جواهر ونقره مشــهد در اين بــاره به خبرنگار ما 
گفت:با توجه به نوسان هاى قيمت طلا، هيچ كس 
راغب به فروش طلا نيســت و همين امر موجب 

كاهش معاملات شده است.
وى افــزود: عامل اصلى اين ركــود بازار طلا بى 
ثباتى قيمت دلار است؛ چراكه با وجود اعلام نرخ 
رســمى دلار از سوى دولت، به دليل آنكه با نرخ 
اعلامى دلارى در بازار وجود ندارد وقيمت دلار بر 
اساس عرضه وتقاضا در بازار آزاد تعيين مى شود، 
همين نوســان هاى دلار تأثير مستقيمى بر نرخ 
طلا داشــته و بازار طلا را در وضعيت نامطمئنى 

قرار داده است...

��م �وم



عضو كميته نجوم ستاد استهلال خراسان در مراسم تجليل از مدرسين مدارس اهل سنت تبيين كرد

رصد هلال ماه بر اساس نظرات فقهى انجام مى شود
�و��ون

سرورهاديان   ازدغدغه هاى جدى اكثر 
مردم درجهان اسلام بخصوص مردم ايران، 
رؤيت هلال مــاه درآغاز و پايان ماه رمضان 

است.
عضوكميته نجوم ستاد استهلال استان هاى 
خراســان درحاشــيه همايش گراميداشت 
تجليل از مدرسين مدارس علوم دينى اهل 
سنت خراســان با حضور مديران، مدرسان 
وائمه جمعه اهل سنت استان هاى خراسان 
كــه روز گذشــته در مجتمــع فرهنگى و 
تربيتــى مازندران برگزار شــد، در گفت و 
گو بــا خبرنگار ما گفــت: روش هاى علمى 
رؤيت هــلال متفاوت اســت، البته لازم به 
ذكر است كه اين تفاوت جزيى است.محمد 
مهدى مطيعى افزود: برخى معتقدند هلال 
با چشم غيرمســلح پس از غروب خورشيد 
ديده مى شــود وعده اى نيز بر اين باورند كه 
پس ازغروب حتى با ابزارهاى رصدى چون 
تلسكوپ يا دوربين چشمى اگر ديده شود، 
كفايت مى كند و روز بعد، روز اول ماه قمرى 

جديد است.
فردوســى  دانشــگاه  خانه  رصد  مســئول 
خاطرنشــان كرد: اين درحالى است كه نظر 
برخى از فقها از جمله رهبر معظم انقلاب بر 
اين اســت كه در روز بعد از مقارنه و بعد از 

اذان ظهر حتى اگر با تلسكوپ هم ماه ديده 
شود، كفايت مى كند كه روز بعد روز اول ماه 

قمرى جديد باشد.
وى تصريــح كرد:درواقــع از لحــاظ فقهى 
معيارهــاى متفاوتى داريم كه براى ورود به 

يك ماه قمرى جديد است.
مطيعى بيــان داشــت: ما از لحــاظ فقهى 
وارد نمى شــويم، از لحاظ علمــى و نجومى 
مى خواهيم مشــخص كنيم كه برمبناى يك 
نظر فقهى مشخص، آيا هلال يك ماه قمرى 

قابليت رؤيت و ديده شدن دارد يا نه.

 آمار مقالات نخبگان حوزوى قابل قبول است
اســتاد دانشــگاه وحوزه هم دراين همايش 

گفــت: خوشــبختانه امروزه با سيســتم و 
روشمندى جديد دستاوردهاى خوبى داريم، 
اما بايد سرعت و شــتابى كه وجود دارد با 

سرمايه هاى بيرون حوزه عميق تر شود.
ســيد مهدى علمى حســينى بيان داشت: 
امــروز اگرچــه پژوهش هاى طــلاب، آمار 
مقــالات ارزشــمند و نخبــگان حــوزوى 
بخصوص طلاب جوان قابل قبول اســت و 
راهى كه يك نفر در اين مســير گام نهاده 
اســت، مى تواند نقشــه راه ديگران بشود و 
تجربــه او به كار ديگران بيايــد، اما دراين 
طريق نبايــد قدرت خلاقيــت افراد بعدى 
از بيــن برود. علمى حســينى افزود: امروز 
خوشبختانه در حوزه ها براى طلاب چه اهل 

تشــيع و چه اهل سنت با فرصتى مواجهيم 
كه قبلاً اين فرصت نبوده اســت؛ چرا كه ما 
امروز با نظام اســلامى روبه رو هســتيم كه 
پاى كار ترويج معارف اســلامى است. وى 
درادامه با مقايســه شرايط فعلى حوزه هاى 
علميه و طلاب با چهار دهه گذشــته اظهار 
داشت: طلبگى در گذشته بسيار سخت بود 
و بــه معناى واقعى درآن دوران مى توان نام 
جهاد برآن ناميد، چراكــه انواع تهمت ها و 

جسارت ها برطلاب وارد مى شد.

 فرصت هاى خوب امروز براى طلاب 
اين اســتاد حوزه و دانشــگاه بــه مواردى 
چون وفور امكانات آمــوزش در حوزه هاى 
امروز،توســعه محيط هــاى علمــى در هر 
مدرســه و مراكز آموزشــى و تعــداد آن ها 
در كشــور و جهان اســلام اشــاره كرد و 
امروزه خوشــبختانه دسترسى  تأكيد كرد: 
آســان به اينترنت، مطبوعات و رسانه هاى 
و  دارد  وجــود  جمعــى  ارتبــاط 
بــه  نيــاز  آمــوزش  بــراى  طــلاب 
رفــت و آمدهاى طاقت فرســا به شــهرها 
يا كشــورهاى ديگر را ندارنــد و گاه با يك 
ويديو كنفرانــس كلاس هاى مجازى برگزار 

مى شود.

در حوالى امروز2

همزمان با هفته فرهنگى كلات نادرى انجام شد
  رونمايى از 5 ميراث فرهنگى ناملموس كلات

قدس: همزمان با هفته فرهنگى كلات پنج ميراث فرهنگى 
ناملموس كلات نادرى كه در فهرست ملى به ثبت رسيده، 
دستى  صنايع  فرهنگى،  ميراث  كل  مدير  شد.  رونمايى 
وگردشگرى خراسان رضوى در اين مراسم كه در روستاى 
در جمع خبرنگاران  مطلب  اين  بيان  با  برگزار شد،  لايين 
گفت: تاكنون بيش از 90 ميراث فرهنگى ناملموس در استان 

خراسان رضوى ثبت ملى شده است .
ابوالفضل مكرمى فر با اشاره به رونمايى ازثبت ملى پنج ميراث 
فرهنگــى ناملموس كلات افزود: فرهنــگ، آيين هاى بومى 
و محلى و سنت هاى شهرســتان كلات ظرفيت بالايى براى 
ثبت در ميراث فرهنگى ناملموس دارد.وى تصريح كرد: ثبت 
ملى ميراث ناملموس موجب معرفى فرصت ها و ظرفيت هاى 

گردشگرى مى شود و رونق اقتصادى را به همراه دارد.
اودرباره ســاخت هتل در كلات نــادرى اعلام آمادگى كرد و 
گفــت: از بخش خصوصى كه تمايل دارند در زمينه اقامتگاه 
در كلات سرمايه گذارى كنند، دعوت مى كنيم و حمايت هاى 
مادى و معنوى را داريم و تســهيلات بانكــى نيز در اختيار 

سرمايه گذاران قرار مى دهيم.
گفتنى اســت مراســم رونمايى از ثبت ملــى جاجيم بافى، 
ســوزن دوزى، نواردوزى، مهارت دوخت و دوز لباس كردى و 
بازى بومى محلى شــودوق كلات با حضور مدير كل ميراث 
فرهنگى، صنايع دســتى و گردشگرى خراسان رضوى، مدير 
كل فرهنگ و ارشــاد اســلامى اســتان و فرماندار كلات در 

روستاى لايين برگزارشد.

  گشايش نمايشگاه خوشنويسي 
« قافله عمر» در نيشابور

نيشابور- خبرنگار قدس: نمايشگاه خوشنويسي « قافله 
عمر» برگزيده آثار گروهى از اعضاى انجمن خوشنويسان شعبه 
نيشابور در محل نگارخانه كمال الملك اداره فرهنگ و ارشاد 

اسلامي نيشابور بر پا شد.
مسئول نگارخانه كمال الملك اداره فرهنگ و ارشاد اسلامي 
نيشابور اظهاركرد: نيشابور مهد تمدن و فرهنگ و هنر است كه 
در طول تاريخ مردان بزرگي را از اين ديار تقديم جامعه بشري 
كرده اســت كه آثار و تفكر ايشان موجب مانايي و جاودانگي 
شــده اســت و هنوز هم خلف صالح ايشــان هستند كه در 
رشــته هاي مختلف هنري و فرهنگي موجب افتخار ايران و 
ايرانيان هستند و در اين رهگذر استادان خوشنويس اقدام هاى 
مؤثرى انجام داده اند كه نمايشــگاه خوشنويسي« قافله عمر» 
همزمان با بزرگداشت هفته معلم و در آستانه بزرگداشت روز 
ملى خيام نيشــابورى با اهتمام انجمن خوشنويسان شعبه 
نيشابور بر پا شد. حميدرضاآتشــى گفت: در اين نمايشگاه 
خوشنويســي 60 اثر برگزيــده 30 نفــر از اعضاى انجمن 
خوشنويســان نيشابور به سرپرستى على در بهشتى در ابعاد 

50*35 تا 70* 100 در معرض ديد عموم قرار گرفته است.
وى خاطرنشــان كرد:در نمايشگاه خوشنويسي « قافله عمر » 
آثار خوشنويسي در قالب هاي، نستعليق شكسته نستعليق، 
ســياه مشق، قطعه، چليپا،كتابت وخط ثلث برگرفته از آيات 
كلام وحى،احاديــث و روايات اهل بيت عصمت وطهارت (ع) 
واشــعار بزرگان ادب پارســى خيام، عطار، فردوسى، مولوى، 

حافظ، سعدى و...به رشته تحرير در آمده است.
 نمايشــگاه خوشنويســي« قافله عمر» تا 20 ارديبهشت97 
هر روز از ســاعت 17 الي 20 بعدازظهــر در محل نگارخانه 
كمال الملك اداره فرهنگ و ارشاد اسلامي نيشابور در معرض 

ديد عموم علاقه مندان قرار دارد.

  اختصاص 80 ميليارد ريال تسهيلات 
مسكن روستايى به خراسان رضوى 

ايرنا: مديركل بنياد مسكن خراسان رضوى گفت: 80 ميليارد 
ريال براى بازسازى و تكميل مسكن روستايى امسال به اين 

استان اختصاص يافت.
سيدرضا موسوى در حاشيه مراسم توديع و معارفه رئيس بنياد 
مسكن گناباد افزود: 80 ميليارد ريال تسهيلات، پارسال نيز 
براى مقاوم سازى و تكميل 15 هزار مسكن روستايى نيز در 

خراسان رضوى پرداخت شد.
وى به وقوع حوادث غيرمترقبه، سيل و زلزله ظرف يك سال 
اخير در مناطق مختلف خراســان رضوى اشاره و بيان كرد: 
250 ميليون ريال تسهيلات قرض الحسنه براى مقاوم سازى 
و توسعه مسكن روستايى استان طى امسال پرداخت مى شود.
فرماندار گناباد نيز خواستار اختصاص اعتبار تكميل حفظ بافت 
تاريخى روستاى هدف گردشگرى رياب و الگو قرار دادن آن 
براى ساير روستاهاى تاريخى ديگر اين شهرستان نظير سنو 
و قوژد شد. محمدعلى نبى پور توزيع قير و آسفالت رايگان را 
يكى از اقدام هاى مهم دولت تدبير و اميد براى توسعه روستايى 
گناباد طى سال هاى گذشته ذكر و بيان كرد: بهسازى فضاى 
كالبــدى و تكميل طرح هاى نيمه تمام در اين شهرســتان 
نيازمند مســاعدت بيشتر مســئولان مربوط و تأمين قير به 

صورت تهاترى است.
طى اين نشســت ناصر چيتگر به عنوان رئيس بنياد مسكن 
انقلاب اسلامى گناباد معرفى و از خدمات محمد خطيبى كه 

به افتخار بازنشستگى نايل آمده قدردانى شد.

نماينده مردم مشهد در مجلس:
  رئيس جمهور گزارش نتايج سفرهاى 

قبلى به خراسان رضوى را ارائه كند 

تسنيم:نماينده مردم مشهد در مجلس گفت: درخواست داريم 
رئيس جمهور در سفر آتى خود به استان خراسان رضوى گزارشى 

از نتايج سفرهاى قبلى خود ارائه كند. 
حجت الاسلام نصراالله پژمانفر با اشاره به سفر رئيس جمهور به 
استان خراسان رضوى در روزهاى آتى اظهار داشت: اين سفرها 
انجام و وعده هايى داده مى شود و اگر وعده ها، عملى شده باشد 
براى مردم خوشايند است در غير اين صورت اگر در وعده ها، وفا 

نباشد سبب نارضايتى و بدبينى است.
وى تصريح كرد: به نظرم در اين سفر، بايد گزارشى از سفر قبلى 
رئيس جمهور به مشهد و خراسان رضوى ارائه و مشخص شود كه 
چند درصد از خواسته ها محقق شده است، زيرا انباشتى از مسائل 
بعضاً شــكل مى گيرد؛ براى مثال بخش ناچيزى از خواسته ها، 
مصوبه ســفر قبلى ايشان بود اما همان بخش ناچيز نيز اجرايى 

نشده و اين مسئله مقدارى جاى تامل دارد.
نماينده مردم مشــهد در مجلس گفــت: ما يك عقب افتادگى 
محتملى را در استان خراســان رضوى داريم كه بارها با ايشان 
مطرح كرده ايم؛ تقريباً حدود 8 درصد جمعيت كشور در استان 
خراســان رضوى هستند و مســائل مرزى با برخى كشورها نيز 
مطرح است؛ مسائل و معضلات اقتصادى نيز در استان داريم و 

اقتضا مى كرد تصميم مناسبى در اين حوزه صورت بگيرد.
پژمانفر تصريح كرد: ســؤال ما اين اســت كه چطور در لايحه 
بودجه هر ســال زير 6 درصد اعتبارات استانى خراسان رضوى 
بسته مى شود و 2 درصد سهمى كه به استان ما داده نمى شود به 
كجا داده شده و چه كسانى در اين موضوع همراهى نمى كنند؟ 
اميدواريم در اين سفر از وعده هايى كه پشتوانه اى ندارد و محقق 

نمى شود پرهيز شود.

  استقرار بالگرد هلال احمر در خراسان جنوبى ؛ 
مسئولان به قولشان عمل كنند

فارس:نماينده مردم شهرســتان هاى فردوس، طبس، سرايان 
و بشــرويه در مجلس خواستار عملياتى شدن و استقرار بالگرد 
جمعيت هلال احمر در استان شد و افزود: مسئولان مربوطه به 
قولى كه در خصوص استقرار بالگرد در استان دادند عمل كنند.

محمدرضا اميرحســنخانى در مراسم توديع و معارفه مديركل 
جمعيت هلال احمر خراسان جنوبى، اين استان را جزو كانون هاى 
زلزله خيز كشور دانست و اظهار داشت: از مديران بحران كشورى 

مى خواهيم خراسان جنوبى را درك كنند.
وى از مســئولان كشور خواست تا به عنوان يك استان بحرانى 
براى خراســان جنوبى برنامه ريزى كنند و اضافه كرد: نبايد اين 

استان را به عنوان يك استان عادى ببينند.
نماينده مردم شهرستان هاى فردوس، طبس، سرايان و بشرويه 
در مجلس شوراى اسلامى با اعلام اينكه خراسان جنوبى داراى 
بحران هاى زيادى است، مطرح كرد: هلال احمر جزو سازمان هايى 

است كه بايد توجه ويژه اى به نقاط بحران داشته باشد.
وى همچنين خواستار تأمين انبارهاى جمعيت هلال احمر در 
استان شد و خاطرنشان كرد: هلال احمر خراسان جنوبى نيازمند 

توجه مديران كشورى است.

يك مسئول:
  آموزش و پرورش جزيره اى عمل 

مى كند
فارس:سرپرست معاونت هماهنگى امور اقتصادى و توسعه منابع 
استاندارى خراسان جنوبى گفت: متأســفانه آموزش و پرورش 
مــا به طور جزيــره اى عمل مى كند لذا هزينه بــراى يادگيرى 

دانش آموزان زياد مى شود.
سيدمحمد حسينى در مراسم سپاس از مقام معلم در دبيرستان 
دختران علامه حلى بيرجند، اظهار داشت: اگر با توجه به رسالت 
جامعه فرهنگى آموزش و پرورش كه وظيفه تربيت نيروى انسانى 
از دبستان تا دانشگاه را به عهده دارند رويكردها و نگاه ها به اين 

كانون تغيير يابد، مشكلات آموزش و پرورش مرتفع مى شود.
وى افزود: اگر نگاه، نگرش و رويكردها نسبت به معلم ها در حوزه 
آموزش و پرورش به معناى واقعى كلمه باشد تمامى مشكلات 
حل مى شود.سرپرســت معاونت هماهنگى امــور اقتصادى و 
توسعه منابع استاندارى خراســان جنوبى ادامه داد: بسيارى از 
موازى كارى ها در ســطح كشور به دليل وجود افرادى است كه 

آموزش را به معناى صحيح كلمه نياموخته اند.
حسينى تصريح كرد: مشكلات برون مرزى ما وقتى حل خواهد 
شد كه به معناى درست آموزش پى ببريم و آن را به كار بگيريم.
وى خاطر نشــان كرد: آموزش و پرورش رسالت سنگينى را بر 
دوش دارد و طبيعى است كه مشكلات زيادى متحمل اين قشر 
مى شود. وى با اشاره به اينكه معلمان در جايگاه فرهنگى جامعه 
شغل خطيرى را دارند، گفت: آنچه را كه معلم ها به دانش آموزان 
در مدارس ياد مى دهند قطعا تأثيرگذارتر از مطالبى است كه ما 

در خانه به فرزندان خود مى آموزيم.
وى با بيان اينكه سرفصل هاى آموزشى خيلى كلان است، ادامه 
داد: متأسفانه آموزش و پرورش ما به طور جزيره اى عمل مى كند 
لذا هزينــه براى يادگيرى دانش آموزان زياد مى شــود ولى اگر 
چند محور را مشــخص نمايند جامعه فرهنگى ما دچار مشكل 

نمى شود.
حسينى بيان كرد: تا محورها در آموزش و پرورش مشخص نشود 

مشكلات مرتفع نمى شود.
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 قدردانى از مديران و مدرسان اهل سنت 
معاون آموزش و پژوهش دفتر نمايندگى ولى فقيه درامور اهل ســنت خراسان در 
خصوص برگزارى همايش گراميداشت روز معلم با حضور مديران، مدرسان و ائمه 
جمعه اهل سنت استان هاى خراسان گفت: بيش از 400 نفر از مديران، مدرسان و 

ائمه جمعه اهل سنت سه استان در اين مراسم حضور پيدا كردند.
اسداالله فدايى نيا از برگزارى دو كارگاه روش تدريس و استهلال در اين مراسم يك 

روزه خبرداد. 

k h o r a s a n e m r o o z @ y a h o o . c o m
@quds95 :كانال تلگرام

قدس  مراسم نكوداشت روز شوراها در خراسان جنوبى كه با تاخيرى چند روزه  روز 
گذشته برگزار شد داراى حاشيه هايى بود.

در حالى كه در دعوت نامه ارســالى به خبرگزارى ها و شــوراهاى اسلامى شهر و روستا 
استان ســاعت برگزارى مراسم 10 صبح اعلام شده بود  اما با تاخير 45 دقيقه اى اين 

مراسم با حضور استاندار در ساعت 10:45 دقيقه صبح با قرائت قرآن آغاز شد.
اين تاخير سبب اعتراض برخى از حضار در جلسه شد و ميهمانان جلسه و خبرنگاران از 
احترام نگذاشتن به وقت جلسه و اينكه وقت آن ها ضايع شده بود، گلايه هايى به حضور 

دير هنگام  استاندار داشتند.
بعد از آغاز جلسه و سخنرانى چند نفر از اعضاى شوراى اسلامى شهر و روستاى استان 
نوبت به ســخنرانى استاندار رسيد اما در اين ميان يك نفر از حضار در جلسه كه طبق 
گفته خودش پيش از اين قرار بود در جلسه صحبت كند و اجازه سخنرانى به وى داده 

نشده بود به نشانى اعتراض جلسه را ترك كرد.
علاوه بر اين نيز، جلسات در استان كه بايد پيش از وقت نماز به پايان برسد، اين جلسه 

در استاندارى 10 تا 15 دقيقه بعد از اذان به اتمام رسيد.
به گزارش فارس ،در اين مراسم يزدانى نماينده شوراهاى 25 بخش خراسان جنوبى گفت: 
بسيارى از گلايه ها در جلسات مطرح مى شود اما مورد بررسى قرار نمى گيرد و برخى از 

مشكلات كه قابل حل است نيز پيگيرى نمى شود.
وى با بيان اينكه دوره هاى آموزشى ويژه شوراهاى بخش و روستا بايد برگزار شود، گفت: 
با اعتبارات اندك شــوراهاى بخش از ارديبهشت 95 تاكنون هيچ مشكلى در روستاها 

درمان نشده است.
نماينده شوراهاى 25 بخش خراسان جنوبى اظهار كرد: بسيارى از مناطق استان با توجه 

به خشكسالى هاى اخير دچار سرمازدگى شده اند كه اعتبارات ناچيزى براى اين موضوع 
اختصاص داده مى شود.

وى گفت: تسهيلات و اعتبارات براى سرمازدگى ناچيز است و اگر اعتبارى هم براى اين 
موضوع بوده، توزيع آن ناعادلانه بوده است لذا بايد اعتبارات ويژه سرمازدگى به صورت 

عادلانه توزيع شود.

حواشى مراسم نكوداشت روز شوراها در بيرجند

از تأخير 45 دقيقه  اى استاندار تا ترك جلسه به نشانى اعتراض

خدمات رايگان مامايى در اتوبوس هاى 
سلامت بانوان 

پروين محمدى: همزمان با 15 ارديبهشــت ماه روز جهانى 
ماما، اتوبوس ســلامت بانوان به منظور ارائه خدمات مشاوره اى 
مامايى به شهروندان به مدت سه روز در بوستان هاى شهر مشهد 
خدمات رسانى مى كند. مدير روابط عمومى دانشگاه علوم پزشكى 
مشهد در گفت و گو با خبرنگار ما با اعلام اين خبر گفت: به همت 
معاونت درمان دانشگاه و مشاركت مديريت امور بيمارستان ها، 
كارشناسان مامايى مستقر در اين اتوبوس ها براى انجام مشاوره 
لازم در خصوص سلامت زنان آماده پذيرايى از شهروندان خانم 
هســتند. وى افزود: افزون بر آن بهداشــت بارورى، بهداشــت 
جنســى و راه هاى حفاظت از سلامت زنان به مراجعين آموزش 
داده خواهد شــد. دكتر خوبان با بيان اينكه معرفى كلاس هاى 
درمانى از ديگر خدمات اتوبوس هاى سلامت بانوان است، از بانوان 
خواســت تا 18 ارديبهشت با مراجعه به اتوبوس هاى مستقر در 

بوستان هاى شهر براى چكاپ سلامت خود اقدام نمايند.

اهداى دفترچه سلامت رايگان به مهاجرين 
خارجى مجاز در خراسان رضوى

فارس:مديركل امور اتباع و مهاجرين خارجى خراسان رضوى 
از حضور بيش از 320 هزار اتباع بيگانه در اين استان خبر داد 
و گفت: دفترچه سلامت رايگان به مهاجرين خارجى مجاز در 

خراسان رضوى اهدا مى شود.
محمد عجمى در حاشــيه بازديد از كارگاه هاى خوداشتغالى 
سرخس از حضور بيش از 320 هزار اتباع خارجى از كشورهاى 
افغانستان، پاكســتان و عراق در اين استان خبر داد و گفت: 
امورات اجتماعى، بهداشتى و آموزشى آنان برعهده دفتر امور 

كميسارياى سازمان ملل در خراسان رضوى است.
وى اضافــه كــرد: در آينده اى نزديك به مهاجرين و اقشــار 

آسيب پذير خارجى، دفترچه  طرح سلامت ارائه مى شود.
عجمى بيان كرد: به پناهندگان خارجى توصيه مى كنم، هرچه 
زودتر در طرح تمديد رواديد خانوارى با مراجعه به دفاتر اتباع 

خارجى با دريافت نوبت رواديد خود را تمديد كنند.

پيش بينى سرمايه گذارى 100 ميليون 
يورويى در خراسان شمالى

مهر: مديركل امور اقتصادى و دارايى خراسان شمالى گفت: 
امسال سرمايه گذارى 100 ميليون يورو در خراسان شمالى 

پيش بينى شده است.
رضــا بهمن پور با بيان اينكه درحــال حاضر منتظر صدور 
مجوز سرمايه گذارى در خراسان شمالى هستيم، اظهار كرد: 
سال گذشته برنامه ســرمايه گذارى نيروگاه بادى و نيروى 
خورشيدى در استان به دفتر سرمايه گذارى خارجى ارسال 
شد كه امســال منتظر صدور مجوز آن توســط وزارتخانه 

هستيم.
مديــركل امور اقتصادى و دارايى خراســان شــمالى با بيان 
اينكه تاكنون سرمايه گذارى تحقق يافته در خراسان شمالى 
نداشته ايم، تصريح كرد: نوسانات و افزايش نرخ ارز و همچنين 
نقــل و انتقالات مالى از تحقق ســرمايه گذارى در اســتان 

جلوگيرى كرده است.

 مديركل امور اقتصادى و دارايى خراسان شمالى گفت: فارس:مديركل امور اتباع و مهاجرين خارجى خراسان رضوى : همزمان با 15 ارديبهشــت ماه روز جهانى 
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 احياى بافت فرسوده مشهد؛ وظيفه 

فراموش شده دولت ها در20 سال گذشته

قرار اســت در دو روز آتى، خراســان رضوى ميزبان رئيس 
دولت دوازدهم باشــد و بى ترديد بيشترين زمان حضور وى 
در مشــهد خواهد بود كه اميدواريم حســن روحانى هنگام 
عبور از معابر شهر بويژه در زمان تشرف به حرم مطهررضوى 
با دقت و تأمل بيشــترى به بافت فرسوده اين محدوده نگاه 

كند.
بى ترديد آقاى رئيس جمهور پرونده بافت فرسوده و سكونتگاه هاى 
غيررسمى مشــهد را مطالعه كرده و يا حداقل گزارشى از آن را 
شــنيده است. با اين وصف ذكر چند نكته از باب تكرار، خالى از 
لطــف نخواهد بود به اميد آنكه تدبيرى دوباره براى اين مناطق 

انديشيده شود.
در آغاز، گفته هاى رئيس جمهور را در ســى و نهمين نشست 
ستاد ملى بازآفرينى شهرى پايدار كه اواخر سال گذشته برگزار 

شد، مرور مى كنيم.
رئيس جمهورى در اين نشست ضمن صدور دستور آغاز اجراى 
طرح ملى بازآفرينى شهرى اميد در چند استان با بيان اينكه اولين 
هدف در اجراى اين طرح، جان مردم و سلامت آنان اصل است، 
گفت: زلزله كرمانشاه به ما اعلام كرد كه بايد به فكر سكونتگاه هاى 
مردم باشيم و براى اين كار بايد طراحى كنيم كه مردمى كه در 
بافت فرسوده زندگى مى كنند با شرايط آسان به يك خانه امن 
برســند. رئيس جمهورى گفت: بايد به اين افراد براى بازسازى 
امتيازاتى بدهيم و راه اساســى اين است كه اگر محله اى بافت 
فرسوده و قديمى دارد به بافت پايدار و سالم و كم مصرف تبديل 
شــود.اما همچنانكه همه دست اندر كاران اين حوزه مى دانند از 
دو دهه گذشته كه موضوع احياى بافت هاى فرسوده مطرح شده 

تاكنون اقدام چشمگيرى صورت نگرفته است.
به عنوان مثال مشــهد با دارا بودن 2292 هكتار بافت فرسوده، 
سومين شهر كشور در اين بخش است و با توجه به جايگاه خاص 
اين شهر انتظار مى رفت، اصلاح بافت هاى فرسوده آن كه عمدتاً 
در هســته مركزى شهر و اطراف حرم مطهر قرار دارد با سرعت 
بيشترى انجام شود، ولى متأسفانه آمارهاى قابل قبولى در اين 
بخش وجود ندارد. براساس برنامه پنجم توسعه قرار بود سالانه 
10درصد بافت فرسوده احيا شود، ولى با گذشت 10سال هنوز به 
10 درصد هم نرسيده است و به گفته مديران شهرى پيشرفت 
پروژه احياى بافت فرسوده منطقه ثامن با گذشت 20 سال از آغاز 

اين طرح هنوز به نيمه هم نرسيده است.
 اجراى طرح نوسازى بافت فرسوده منطقه ثامن مشهد و پيرامون 
حرم مطهر رضوى در محدوده اى به وسعت 310 هكتار از سال 

1371 آغاز شده است.
در دولــت يازدهم درخواســت اعطاى 1000 ميليــارد تومان 
تسهيلات براى ادامه پروژه هاى نوسازى مطرح شد كه به سرانجام 
نرســيد. به گفته مديران شهردارى براى تكميل بقيه طرح هاى 
عمومى و ســرعت گرفتن اجراى طرح نوســازى بافت فرسوده 

درمنطقه ثامن حدود30 هزار ميليارد ريال اعتبار نياز است.
خلاصه اينكه بازسازى بافت هاى فرسوده اين كلانشهر از برنامه 
سوم توســعه تاكنون مطرح بوده، ولى اقدام قابل توجهى انجام 
نشده است و بازسازى هاى صورت گرفته بيشتر به صورت طرح 

الگويى نوسازى و بهسازى براى 1437 هكتار بوده است.
از ســوى ديگر به گفته كارشناسان، بافت هاى فرسوده، قابليت 
زيست پذيرى و كيفيت زندگى در شهرها را كاهش داده و منجر 
به «فقر شهرى»، «گسترش آســيب هاى اجتماعى»، «بحران 
ايمنى و تــاب آورى پايين در برابر بلايا» ، «افت منزلت مكانى 
و بحــران هويت»، «ناكارآمدى نظــام جابه جايى» و همچنين 
«بحران هاى زيســت محيطى» مى شود و اصلاح آن ها مى تواند 

نتايج جانبى مثبتى را در چند حوزه ديگر داشته باشد.
هرچند در برنامه ششم نيز يكى از سر فصل هاى جدى تعريف 
شــده در حوزه شــهرى مربوط به احياى بافت هاى فرسوده و 
سكونتگاه هاى غيررسمى است، به موجب برنامه ملى بازآفرينى 
در مــاده 59، 60 و 61 قانون برنامه ششــم بــا رويكرد اقتصاد 
مقاومتى براى بازآفرينى 2700 محله در افق برنامه، برنامه ريزى 
شــده و اقدام هايى همچون تهيه طرح هاى بازآفرينى شــهرى 
بافت تاريخى و بافت فرسوده ميانى براى 216 شهر، شامل بافت 
تاريخى و بافت فرسوده ميانى و نيز تهيه طرح هاى توانمندسازى 
در سكونتگاه هاى غيررسمى براى 110 شهرتدوين شده است كه 
اميدواريم در مرحله اجرا نيزشاهد تحقق برنامه هاى مدون باشيم.
براساس اين هدف گذارى ها، برنامه ملى بازآفرينى شهرى تا پايان 
برنامه ششم توسعه مساحتى حدود 66 هزار هكتار با جمعيتى 
حدود 9 ميليون نفر را تحت پوشش خود قرار مى دهد كه با هر 
محاسبه اى بايد سهم قابل توجهى براى مشهد قائل شد. بنابراين 
اميدواريم سفر رئيس جمهور سر آغاز توجه بيشتر به بافت هاى 
فرسوده مشــهد و به طور خاص بافت اطراف حرم باشد چراكه 
پايتخت معنوى كشور شايســته چهره اى زيبنده تر از هر شهر 
ديگرى است و وضعيت حاكم بر بافت شهرى منطقه ثامن نه تنها 

در شأن مشهد كه در شأن هيچ كلانشهرى نيست.

پيگيرى هاى قدس به ثمر نشست
 انتقال جمعه  بازار ميامى 

به مكان جديد

قدس: رئيس كميسيون مناطق پيرامونى و كم برخوردار 
شــوراى شهر مشــهد گفت: پيرو درخواســت و مطالبه 
شهروندان مشــهدى، جمعه بازار ميامى به مكان جديد 

خود واقع در جاده شترك انتقال يافت.
رمضانعلى فيضى افزود: انتقال جمعه  بازار ميامى يكى از 
خواسته ها و مطالبات اكيد مردم اين منطقه بوده؛ چرا كه 
مشــكلات عديده ترافيكى و... ايجاد نموده و از همين رو 
شوراى پنجم رسيدگى به خواست مردم را در دستوركار 

خود قرار داد.
وى خاطرنشــان كرد: بسيارى از مســائل و مشكلات با 
مشاركت خود شهروندان مقدور است و زمينه هاى جذب 

مشاركت ايشان نيز بايد فراهم شود.
فيضــى با بيــان اينكه خوشــبختانه با رســيدگى هاى 
كميســيون مناطــق پيرامونــى و كم برخوردار شــورا و 
همچنين شــهردار، مقدمات لازم براى انتقال اين جمعه 
بــازار فراهم آمد، تصريــح كرد: جمعه گذشــته و براى 
نخســتين بار، جمعه بازار در مــكان جديد خود واقع در 

جاده شترك برپا شد.
رئيس كميسيون مناطق پيرامونى و كم برخوردار شوراى 
شــهر مشــهد تصريح كرد: مســاحت جمعه بازار جديد 
بيشــتر از مكان قبلى بوده و زيرســاخت هاى لازم اعم از 
آسفالت و پاركينگ و... نيز به همت شهردارى محيا شده 
اســت؛ در روز نخســت، اين جمعه بازار با استقبال بسيار 
خوب شــهروندان روبه رو شده و موجب تحرك بخشى و 

توسعه آن مناطق خواهد شد.
فيضى با اشاره به كاربرى بهداشتى و درمانى زمين جمعه 
بــازار ميامى، گفــت: با توجه به نبود مركز بهداشــتى و 
درمانى در منطقه مفتح شــرقى(ميامى)، از طريق وزارت 
بهداشــت و درمان و بخش خصوصــى و خيران پيگيرى 
براى تحقق اين مهم را انجام خواهيم داد و شهردارى هم 

آمادگى لازم را در اين راستا خواهد داشت.
گفتنى است روزنامه قدس طى گزارش هاى متعدد ضمن 
بازتاب مشــكلات ناشــى از اين بازار و گلايه هاى اهالى، 

موضوع انتقال جمعه بازار مشهد را پيگيرى كرده بود. 

پس لرزه هاى دلار 
در بازار طلاى مشهد

محمدزاده  بى ثباتى قيمت دلار و تشــويش بازار 
ارز موجب افزايش قيمت طلا شــده، اما بازار طلاى 

مشهد در ركود است.
هرچند در هفته هاى اخير و با افزايش نرخ طلا شاهد 
كاهــش معاملات در اين بخش بوديــم، اما در چند 
روز اخير و بويژه روز گذشــته، كسادى نسبى بر بازار 

طلاى مشهد حاكم بود.
باقر معبودى نــژاد، رئيس اتحاديه طلا، جواهر ونقره 

مشــهد در اين باره به خبرنگار مــا گفت:با توجه به 
نوســان هاى قيمت طلا، هيچ كــس راغب به فروش 
طلا نيست و همين امر موجب كاهش معاملات شده 

است.
وى افزود: عامــل اصلى اين ركود بازار طلا بى ثباتى 
قيمت دلار اســت؛ چراكه با وجود اعلام نرخ رسمى 
دلار از ســوى دولــت، به دليل آنكه بــا نرخ اعلامى 
دلارى در بــازار وجود ندارد و قيمت دلار بر اســاس 
عرضــه وتقاضا در بازار آزاد تعيين مى شــود، همين 
نوسان هاى دلار تأثير مســتقيمى بر نرخ طلا داشته 

و بازار طلا را در وضعيت نامطمئنى قرار داده است.
وى ادامه داد:همين بلاتكليفى بازار موجب شــده تا 
خريد و فروشــى صورت نگيرد وكسادى غيرمعمولى 

بر بازار طلا حاكم شــود و تا زمانى كه دولت تكليف 
دلار را مشخص نكند، به نظر مى رسد اوضاع در بازار 
طلا تثبيت نشود وفعالان اين حوزه ركود ناخواسته را 

تجربه خواهند كرد.

بر بازار طلا حاكم شــود و تا زمانى كه دولت تكليف 
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نرخ طلا و سكه
قيمت در سطح شهر

(تومان)

191,000

2,070,000

1,920,000

980,000

575,000

4200

هر گرم طلاى 18 عيار

سكه تمام طرح جديد
سكه تمام طرح قديم

نيم سكه

ربع سكه
دلار

رخ د     ر رخ
مخاطبان عزيز خرسند     يم كه ارتباط د     وسويه با اين رسانه د     ر ارسال 
بنابراين  نشست،  ثمر  به  از سوى شما خوانند     گان گرامى  سوژه 
با پاسخ خود     ، ما را د     ر  اميد     واريم مسئولان د     ستگاه هاى اجرايى 
اين مسير همراهى كنند     . شما مى توانيد      از طريق سامانه پيامكى 

300072305 با ما د     ر تماس باشيد     .

 اليت و وعده نمايندگان شوراى شهر
آن هايى هم كه با شــعارهاى انحلال اليت وارد انتخابات شــدند و رأى جمع كردند پيش مردم 

مسئولند!
519...0663

 دخلى به نام اليت
اليت درآمد خوبى دارد و شهردارى هم از اين نمى گذرد! از چهارمتر 
جا نمى گذرند و اومدن خط كشى و به محدوده اليت اضافه كردند بعد 

كى ميان ازچنين درآمد خوبى چشم پوشى كنند!
915...3660

 بولوار طبرسى پرترافيك
آخرطبرســى شمالى38 به سيس آباد حدود500 مترخاكى است اگر آسفالت شود20 درصد بار 

ترافيكى بولوار طبرسى شمالى كم مى شود، لطفاً رسيدگى كنيد.
915...6751

 ادامه بوستان چهل بازه چه شد؟
شهردارى مشهد پس از سال ها هشت هكتار از 250 هكتار كال چهل 
بازه را تبديل به پارك كرد و با وجود استقبال فراوان مردم متأسفانه 
ادامه آن را به فراموشــى سپرد. هم اكنون ده ها هكتار از اراضى كال 
چهل بازه تصرف شده و در حال خيابان كشى هستند. سال گذشته 
دليل آن از شــهردار منطقه 11 سؤال شد، خيلى راحت گفت سند 

دارند. اين اتفاق بزودى براى باقيمانده اراضى كال چهل بازه هم خواهد افتاد.
915...1774

  جوابيه شركت مخابرات خراسان رضوى
احتراماً خواهشمند است در پاسخ به مطلب مندرج در آن روزنامه در تاريخ 97/1/14 در صفحه 3 
در ستون رخ در رخ با عنوان «انحصارى بودن پروتكل فيبر نورى براى شركت مخابرات را بررسى 
كنيد» دستور فرماييد مطلب ذيل چاپ گردد: به استحضار مى رساند طى بررسى انجام شده با توجه 
به اينكه در كافوهاى نورى تجهيزات واگذارى اينترنت، قابليت فعال كردن اينترنت براى شركت هاى 
خصوصى مهيا نمى باشد، مشتركان مناطقى كه فيبر نورى دارند بايد از مخابرات سرويس بگيرند 
البته فيبر نورى داراى اينترنت با كيفيت و ســرعت خوبى است و سرويس هاى متنوع مخابراتى 

مخابرات قابل ارائه است.

 جوابيه سازمان اتوبوسرانى مشهد
 در پاسخ به پيام شهروند محترم مندرج در شماره 8664 مورخ 97/1/29 با موضوع: «پاسخ يك 
شهروند به اتوبوسرانى؛ در جواب بازرس سازمان اتوبوسرانى كه در بازديد خود نگاه درست به شيوه 
قرار گرفتن ايستگاه خط 51 بين وحدت 5 تا امت 1 كمتر از 100 متر نداشتيد؟ همچنين خط 51 
جا دارد تغيير مسير داده و به جاى ادامه مسير از بلوار امت از بلوار ولايت تا ميدان و از منتهى اليه 
سمت چپ از زير پل ادامه مسير دهد تا سه راه ميرزاكوچك خان و از آنجا تا مجلسى و ادامه مسير 
تا انتهاى خط و آيا هنوز استفاده از سايبان و نيمكت در ايستگاه هاى اتوبوس محدوده مركز شهر در 
دستور كار سازمان اتوبوسرانى قرار نگرفته است؟» به استحضار شهروند محترم مى رساند در صورت 
تغيير مسير خط 51 دسترسى تعدادى از شهروندان محترم حدفاصل تقاطع وحدت و شارستان تا 
ميدان ميرزاكوچك خان حذف مى گردد، ضمن اينكه خط 32 مسير درخواستى را پوشش مى دهد. 
در پايان لازم به توضيح است نصب سايبان در ايستگاه هاى سطح شهر با استفاده از شاخص هاى 
مختلف صورت مى پذيرد كه اهم آن ميزان مسافر ايستگاه مى باشد از همين رو تمامى ايستگاه هاى 

سطح شهر براساس ميزان مسافر اولويت بندى و در ليست نصب قرار گرفته اند.

 دخلى به نام اليت

قدس پيگيرى كرد

آيا فضاهاى سبز مشهد با آب شرب آبيارى مى شود؟
هنگامه طاهرى  خبر استفاده 10 درصدى 
از آب شــرب در آبيارى فضاى سبز مشهد در 
حالى روز گذشته روى كانال هاى خبرى رفت 
كه طى دو ســال گذشته استفاده از آب شرب 
براى آبيارى فضاى ســبز شهر مشهد به طور 
صريح رد مى شــد. در اين راســتا سال 94 در 
تابناك و سال 95 در روزنامه قدس اين موضوع 
از قول معاون شهردارى مشهد صراحتاً عنوان 
شــده و در ســال 96 نيز مديرعامل سازمان 
پارك ها و فضاى سبز شهرى شهردارى مشهد 
با اشاره به ميزان مصرف آب براى آبيارى فضاى 
ســبز شهر را ســالانه 20 ميليون متر مكعب 
آب عنــوان كرده بود! اين در حالى اســت كه 
روز گذشــته مدير نظارت بر امــور پارك ها و 
فضاى سبز شــهردارى مشهد بر خلاف آنچه 
تا كنون توسط معاون خدمات محيط زيست 
شهردارى صراحتاً اعلام مى شد،عنوان كرد كه 
به طور متوســط حدود 10 درصد از مساحت 
فضاى ســبز اين كلانشهر با آب شرب شهرى 
آبيارى مى شود. به گفته مهدى يعقوبى پروژه 
جداســازى آب شرب از غيرشرب براى آبيارى 
فضاى سبز مشهد يك بازه طولانى چهار ساله 
اســت. حال آنكه 10 درصــد از 4851 هكتار 
كل مساحت فضاى سبز مشهد كه در اختيار 
شهردارى است،  كمى بيشتر از 485 هكتار را 

شامل مى شود كه مساحتى قابل توجه است. 

  پاسخ يك مسئول
در همين راســتا خليــل االله كاظمى معاون 
شهردار مشهد با تأييد استفاده آب شرب براى 

فضاى سبز مشــهد، مى گويد: ساخت تصفيه 
خانه هاى طرق و چهل بازه مشــهد راه حلى 
است كه نياز شهر به استفاده از آب شرب براى 
آبيارى فضاى سبز را 50 درصد كاهش مى دهد.

معاون خدمات و محيط زيســت شــهرى 
شهردارى مشــهد ضمن اظهار مطلب فوق 
مى گويد: پروســه آينده آبيارى فضاى سبز 
با مشــاركت بخــش خصوصى با ســرمايه 
گــذارى 250 ميليارد تومــان، نزديك به 
12/5 ميليون متر مكعب آب فضاى ســبز 
را تأمين مى كند.كاظمى براى صرفه جويى 

در مصــرف آب جهت آبيارى فضاى ســبز 
مشــهد اظهار مى دارد: طبق ابلاغيه جديد 
در ســال جارى براى كاهــش تبخير آب و 
صرفه جويــى در مصرف آن، آبيارى فضاى 
ســبز صرفاً در ســاعت هاى خنكــى هوا و 
ترجيحاً شب انجام مى شد.او ادامه مى دهد: 
علاوه بر اين در همين راستا، افزون بر 400 
هزار اصله درخت توســط منابــع طبيعى 
دراختيار شــهردارى قرار گرفته كه از نوع 
گياهان كم آب است.وى اين درختان را عناب، 

بادام تلخ، اورس، زبان گنجشك و... نام برد.

كاظمــى علاوه بر اين بــه موفقيت يك طرح 
تحقيقاتى جهاد كشــاورزى در مورد پرورش 

آزمايشى چمن هاى كم آب اشاره مى كند.
او در اين زمينه بيان مى دارد: كاشت چمن هاى 
كــم آب در حال حاضر در پــارك نيكروز در 
منطقه 4 شهردارى به صورت آزمايشى در حال 
اجراست كه قصد داريم براى گسترش آن وارد 

مرحله اجرايى شويم.
او خاطرنشان مى كند: ســال هاى آينده در باز 
پيرايى فضاى سبز ساير مناطق شهر نيز از اين 

نوع چمن استفاده مى كنيم. 
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در جلسه ستاد اقتصاد مقاومتى خراسان رضوى با حضور وزير صنعت تأكيد شد

تبديل سرخس و دوغارون به مناطق آزاد تجارى
 فاطمه معتمدى وزيــر صنعت، معدن و 
تجارت گفت: كشور اكنون به يك حركت و 
كار جهادى در حوزه اشتغال و رفع بيكارى 

نيازمند است.
محمد شريعتمدارى كه در جلسه ستاد اقتصاد 
مقاومتى خراســان رضوى سخن مى گفت با 
بيان اينكه اقدام هاى انجام شده در اين استان 
در حوزه هايى مانند ايجاد اشتغال قابل توجه 
اســت،افزود:هر چند نرخ بيكاى در خراسان 
رضوى نسبت به ديگر اســتان ها و ميانگين 
كشور پايين تر است و كارهاى بزرگ و گاه كم 
نظيرى طى اين ســال ها انجام شده است اما 
كافى نيست و راهى نيست جز اينكه كار ويژه 

و بزرگى انجام شود.
وى با اشــاره به وجــود 260 هزار بيكار در 
خراســان رضوى اضافه كــرد: ظرفيت هاى 
فــوق العــاده اى در اســتان از جمله وجود 
بارگاه منور رضوى و پتانســيل هايى مانند 
حوزه گردشــگرى،صنعتى و معدنى وجود 
دارد بنابرايــن ضرورى اســت براى هر يك 
از ظرفيت هاى ياد شــده كارگروه عملياتى 
با اهداف روشــن و مشخص تعريف و ايجاد 
شــود تا بتوان از اين موقعيت ها براى ايجاد 

اشتغال و توسعه استان استفاده كرد.
وى با بيان اينكه خراســان رضوى همچنان 
يكــى از پهناورترين اســتان هاى كشــور 
اســت،تصريح كرد:هــر چند كــم آبى بر 
بخش كشــاورزى اســتان خراسان رضوى 
اثر گذاشته اســت اما مى توان با تكيه و به 
كارگيرى روش هــاى نوين قدم هاى بزرگى 

در اين بخش برداشت.

خراسان رضوى سرآمد استان ها در 
حوزه معدن

وى با اشــاره بــه اينكه خراســان رضوى در 
حوزه معدن نيز جزء استان هاى سرآمد كشور 
است، يادآور شد: استان از اين بخش مى تواند 
بيشــتر اســتفاده كند بنابراين در اين راستا 
تأكيد مى شود موضوع اكتشافات و تجهيزات 
و امكانــات مرتبط با پى جويــى و مطالعات 
اكتشافات مورد توجه جدى قرار گيرد و همه 
نقاط استان مورد مطالعات ژئو فيزيك هوايى 
قرار گيرد تا از ظرفيت معدنى خراسان رضوى 

بتوان بيشتر استفاده كرد.
وزيــر صنعــت، معــدن و تجارت بــا بيان 
اينكه توســعه فعاليت هاى معدنى استان با 
اكتشــافات امكان پذير اســت،خاطر نشان 
كرد:خراســان رضوى در حوزه فلزات گران 
بها از ظرفيت بى نظيرى برخوردار اســت و 
بايد در سال جارى اين موضوع مورد توجه 

قرار گيرد. 
دولــت  كابينــه  عضــو 
دوازدهم با اشاره به گفته 
ســفر  در  جمهور  رئيس 
رضوى  خراسان  به  قبلى 
كه اســتان بايد به قطب 
كشــور  معدنى  صنايــع 
تبديــل شــود،گفت:اين 
موضوع محقق شده است 
رضوى  خراسان  اكنون  و 
از قطب هاى صنايع  يكى 
است.در  كشــور  معدنى 
حــوزه فولاد كار بســيار 

بزرگى طى اين سال ها در استان انجام شده 
اســت كه در ســفر امروز رئيس جمهور به 
مشهد بخشى از پروژه هاى مربوط به فولاد 

بهره بردارى و افتتاح مى شود.

تسهيلات ويژه نوسازى و بازسازى تجهيزات
وزير صنعــت، معدن و تجارت با بيان اينكه 
تســهيلات و منابع خوبى براى نوســازى و 
بازسازى صنعت در بودجه سال جارى ديده 
شــده اســت، گفت: حدود 5000 ميليارد 
تومان براى اين منظور در نظر گرفته شــده 
اســت بنابراين استان بايد پيگير سهم خود 
باشد ضمن اينكه 1500 ميليارد تومان نيز 
براى حمايــت از صادرات غير نفتى در نظر 
گرفته شــده است كه مى تواند كمكى براى 

استان باشد لذا بايد پيگير اين سهم بود.
شــريعتمدارى با اشــاره به اينكــه برنامه 

ابلاغ  اســتان  راهبــردى 
شده است، گفت: هر چند 
وجود  اصلاحاتى  احتمال 
دارد اما كليات و چارچوب 
كار مشــخص است و بايد 
بر مبناى آن حركت كرد.

وى گريــزى نيــز به تراز 
اســتان  تجارى  مثبــت 
داشت و گفت:در راستاى 
حمايــت از كالاى ايرانى 
لازم اســت نظام اعتبارى 
توليدات  فــروش  بــراى 
ضمــن  شــود  كار  وارد 
اينكه براى جلب و جذب ســرمايه داخلى 
نبايد منتظــر مركز  و خارجــى، اســتان 
باشــد بايد توجه داشت خراسان رضوى از 
بالايى در جذب ســرمايه گذارى  ظرفيت 

خارجى برخوردار است.

رشد توليد در استان
در اين جلســه استاندار خراسان رضوى نيز 
ضمن ارائه گزارشــى از وضعيت استان در 
حوزه هايــى مانند اشــتغال و توليد اظهار 
داشت: اســتان در سال گذشته با مشكلات 
و گرفتارى هاى ناشى از زلزله، سيل، اثرات 
ســرماى شديد ســال 95 كه منجر به كف 
بر شدن درختان زيادى در جنوب خراسان 
از جمله شــهرهاى بجســتان، مه ولات و 
كاشــمر رو به شــد و اين مســئله بر روى 
صادرات محصولات كشــاورزى اثر گذار بود 

با اين همه اســتان هم در حوزه صادرات و 
هم توليد رشــد داشته اســت به طورى كه 
اين رشــد در توليداتى مانند فولاد بســيار 

چشمگير بود.
عليرضا رشيديان با اشــاره به افزايش قابل 
توجه توليــد دانه هاى روغنى در اســتان، 
افزود:10 كشــور نيز به مجموعه كشورهاى 
هــدف گذارى اســتان در حــوزه صادرات 
افزوده شده اســت ضمن اينكه تراز مثبت 
صادرات اســتان نسبت به قبل از رشد معنا 
دارى برخوردار شــده است.استان در جذب 
سرمايه خارجى با جذب 585 ميليون دلار 

در جايگاه اول كشور قرار دارد.

بروكراسى سخت و سنگين
وى در ادامه با بيان اينكه وضع استان به لحاظ 
منابع و سپرده گذارى مناسب و خوب است، 
گفت: با اين حال مشــكل اصلى بروكراســى 
ســخت و ســنگين حاكم بر بانك هاست كه 
اجازه اســتفاده از اين منابــع را نمى دهد در 
حالى كه بايد اختيار مجوز اعطاى تسهيلات 
حداقل تا 10 ميليارد تومان با اســتان باشد و 
نياز به مجوز از تهران نباشد؛ كمتر از اين رقم 

براى استان كفايت نمى كند. 
وى با تأكيد بر اينكــه مركز بايد اختيارات 
بانك ها در اســتان ها را افزايش دهد،تصريح 
كرد:اينكه همه اختيارات در تهران متمركز 
باشد موضوع جالبى نيست. وى همچنين بر 
ضرورت تقويت ساختار نظام بانك مركزى و 

تفويض اختيار در استان تأكيد كرد.
وى ادامه داد: موضوع ديگر اينكه به نسبت 
شرايطى كه خراسان رضوى دارد بايد منابع 
ارزى تخصيص استانى شود تا رقابتى براى 

جذب آن شكل گيرد.

لزوم منطقه آزاد شدن دوغارون و 
سرخس

استاندار خراسان رضوى در ادامه با اشاره به 
ضرورت تبديل شدن منطقه ويژه اقتصادى 
سرخس و دوغارون به منطقه آزاد به عنوان 
يكى از مطالبه هاى جدى استان، خاطرنشان 
كرد: بايد اين موضوع محقق شود تا بتوان از 
ظرفيت هاى سرمايه گذارى ويژه اين مناطق 
براى رشــد صادرات و نقش آفرينى آن در 

ايجاد اشتغال استفاده كرد.
وى با اشــاره به 16 هزار اشــتغال اســتان 
در حوزه ســنگ هاى قيمتى و نيمه قيمتى 
گفت: اگر موضوع ماليــات بر ارزش افزوده 
ساماندهى نشود اين صنعت و مزيت استان 

آسيب جدى مى بيند و توسعه نمى يابد.

آب و �وا
 هواى استان گرم مى شود

قدس: هواشناســى خراســان رضوى اعــلام كرد: طبق 
بررسى نقشــه هاى پيش يابى هواشناسى طى 24 ساعت 
آينده با عبور تناوبى امواج ناپايدار در برخى ساعات شاهد 
افزايش ابرناكى، افزايش ســرعت باد (پاره اى نقاط نسبتاً 
شديد همراه با گرد و خاك) و نيز رگبارهايى پراكنده در 

سطح استان خواهيم بود.
 بر اين اســاس از امروز تا اواســط هفته، با افزايش دما، 

هواى استان گرم تر خواهد شد.

��ر
نماينده مردم درگز با انتقاد از روند قطره چكانى 

تخصيص اعتبارات عنوان كرد
  تكميل تونل محور درگز

200 سال زمان مى برد!

تســنيم: نايب رئيس مجمع نمايندگان خراسان رضوى 
گفت: پروژه تونل االله اكبــر درگز با روند فعلى اختصاص 

اعتبارات 200 سال آينده تكميل مى شود.
عبداالله حاتميان با اشاره به سفر رئيس جمهور به خراسان 
 رضوى اظهار داشــت: ســفرهاى اســتانى رئيس جمهور 
نيازمند چند پيشنياز است كه بايد رعايت شود؛ نكته اول 
اين اســت كه نظر نمايندگان قبل از اين سفر بايد از دو 
هفته قبل پرسيده شــود تا مشكلات استانى و منطقه اى 

احصا شود.
نايب رئيس مجمع نمايندگان خراســان رضوى ادامه داد: 
اين اطلاع  رسانى براى بســيج عمومى جهت جمع بندى 
مشــكلات بايد زودتر صورت بگيرد تا به مشكل نخوريم 
در حالى كه در اين ســفر ايــن اتفاق نيفتاده و به صورت 

ضرب الاجلى به بنده اين سفر اطلاع داده شده است.
حاتميان افزود: رئيس جمهور به صورت مرتب به مشهد مقدس 
سفر مى كنند اما در سال هاى رياست جمهورى به شهرستانى 
مانند درگز ســفر نكرده اند؛ اگر خواهان مهاجرت معكوس 
هستيم، ناچار هستيم مشكلات زيرساختى شهرستان ها را 
برطرف كنيم اما وقتى رئيس جمهور درگز را نبيند و مزاياى 
سفر استانى شامل اين شهر نشود، چگونه مى توان شهرستان 

را رونق داد؟
نماينده مردم درگز در مجلس شــوراى اسلامى با اشاره به 
اينكه مديران كل تمام وقتشان صرف مشهد مى شود اظهار 
داشت: وزرا و رئيس جمهور نيز از اين قاعده مستثنا نيستند 
و حضور در شهرســتان ها اندك و گاه غيرمؤثر است و بايد 

شهرستان هاى كوچك استان نيز مدنظر قرار گيرد.
حاتميان تصريح كرد: پيش بينى بنده اين اســت كه 80 
تا 90 درصد پيشــنهاداتى كه در اين ســفر ارائه مى شود 
مربوط به مشهد است، يعنى همه چيز با محوريت مشهد 
پيش خواهد رفت در حالى كه اگر قرار است توسعه ايجاد 
شــود بايد خط آهن لطف آباد، درگز، قوچان و سبزوار را 

در اولويت قرار دهند.
وى گفــت: در صورتى كه جــاده لطف آباد به درگز ايجاد 
شود زمينه روابط تجارى و اقتصادى و فرهنگى با آسياى 

ميانه فراهم مى شود.
نايب رئيس مجمع نمايندگان خراســان رضوى بيان كرد: 
64 منطقه ويژه كه بيشــتر در اســتان هاى مركزى است 
داريم كه 35 مــورد آن خوابيده اســت. منطقه ويژه در 
اســتان هاى مركزى با كجا قرار است تبادل داشته باشد 
و در عيــن حــال در مناطق مرزى منطقــه ويژه نداريم.
حاتميان گفت: بايد اين منطقه ويژه را براى تردد انسانى 
در قوچــان و باجگيران و براى تــردد و تجارت در درگز 
داشــته باشــيم و در تمام نقاط مرزى بايــد منطقه ويژه 
داشته باشيم اما با لابى اين مناطق در قسمت هاى مركزى 
كشور شكل مى گيرد و در لايحه دولت نيز بودجه براى آن 

در نظر گرفته مى شود.
وى با اشاره به مشكلات آبى شرق كشور خاطرنشان كرد: 
شــبكه زيرســد درونگر در درگز بايد ايجاد شود و از اين 
طريق مى توان با راه اندازى شبكه آبيارى تحت فشار سد 

درونگر بخشى از اين مشكلات را حل كرد.
نماينده مردم درگز در مجلس اضافه كرد: در كشور حدود 
50 درصد جاده هاى روستايى آسفالت است و در خراسان 
ايــن رقم 40 درصد و در درگز 30 درصد روســتاهاى ما 
آســفالت شــده و اميدواريم دولت در اين سفر تمهيدى 

براى اين مسئله فراهم كند.
حاتميان تأكيد كرد: سرمايه گذارى در شرق كشور بيشتر 
از سوى بخش خصوصى است و دولت كار زيادى نكرده و 
بايد در اين حوزه ورود داشــته باشد. در كمتر از يك دهه 
گذشــته بيش از 20 درصد جمعيت درگز مهاجرت كرده 
است و نيروى جوان و جوياى كار از شهر خارج شده است.
وى خاطرنشــان كــرد: تونل «االله اكبر» يــك پروژه ملى 
اســت و در صورت تكميل يك جاده مناســب براى تردد 
به ســمت تركمنســتان داريم و 65 كيلومتر از گردنه ها 
حذف مى شــود، با اعتبارات فعلى حدود 200 سال براى 
تكميل پروژه نياز اســت زيرا 700 ميليــارد تومان براى 
تكميل نياز اســت و ســال 96، يك ميليارد ارائه شده و 
براى امسال 10/5 ميليارد تومان اختصاص يافته و با اين 
روش نمى توان تونل را حفر كرد. در حال حاضر اين تونل 
25 درصد پيشــرفت فيزيكى داشته و 75 درصد آن باقى 

مانده است.
حاتميان عنوان كرد: بى عدالتى مطلقى در توزيع اعتبارات 
شــاهد هســتيم و از دولتمردان خواهــش داريم به اين 
مسائل رسيدگى كنند، در درگز دو متر فضاى گردشگرى 
و تفريحــى داريم امــا دولت براى بهره بــردارى از آن ها 
كمكى نكرده اســت. در سفر رئيس جمهور رئيس مجمع 
نمايندگان خراسان رضوى فقط 7 دقيقه فرصت صحبت 
و مطرح كردن مسائل استان دارد كه قطعاً بخش عمده اى 

از اين وقت نيز به مشهد اختصاص پيدا خواهد كرد.

 تصادف عجيب پرايد با تريلر 
در جاده نيشابور به سبزوار

نيشابور- خبرنگار قدس: انحراف به چپ خودرو پرايد 
و ورود بــه لاين مخالف موجب برخورد اين خودرو با يك 

دستگاه تريلر در جاده نيشابور به سبزوار شد.
 مديرعامل سازمان آتش نشانى و خدمات ايمنى شهردارى 
نيشابوربا اعلام اين خبر گفت: با اعلام اين حادثه بلافاصله 
يك تيم از آتش نشانان ايستگاه يك به محل اعزام شدند.
مهدى حسينى خاطرنشان كرد:در بازديد از محل مشخص 
شد خودرو پرايد كه از سمت سبزوار به نيشابور در حركت 
بوده از مســير خود منحرف شــده و پس از عبور از كانال 
وســط دو لاين جاده وارد لاين مخالف شده و با يك تريلر 

از روبه رو تصادف كرده بود.
وى يادآورشــد: دو مصــدوم حادثــه توســط امدادگران 
اورژانس به بيمارســتان منتقل شــدند و با توجه به نشت 
زيــاد بنزين از باك خودرو پرايــد عمليات احتياط حريق 
صورت گرفته و ســپس باك خودرو به طور كامل تخليه 

شد و به پاركينگ انتقال يافت.
مديرعامل سازمان آتش نشانى و خدمات ايمنى شهردارى 
نيشــابورتصريح كرد: در اين حادثه دو سرنشــين خودرو 

پرايد مصدوم شدند.

  46 تن گل محمدى  از مزارع نيشابور 
و داورزن برداشت مى شود

نيشابور- خبرنگار قدس: در حال حاضر 40 هكتار از 
اراضى شهرســتان نيشابور زير كشــت گل محمدى قرار 

گرفته است كه برداشتى معادل 25 تن محصول دارد.
مدير جهادكشــاورزى نيشــابور اظهار كرد: كشــت گل 
محمدى شهرســتان در حال توسعه اســت و با استقبال 
كشــاورزان روبه رو شــده اســت كه اقدام هاى ترويجى و 
كلاس هاى آموزشــى جهادكشــاورزى از جمله اقدام هاى 

حمايتى در اين زمينه محسوب مى شود.
محمد على فرهمند راد خاطرنشــان كــرد: وجود آفت و 
بيمارى هاى كمتر، قيمت مناســب، هزينه جارى پايين، 
مقاوم بودن نســبت به خشكى و ســرمازدگى اين گياه از 

جمله عوامل مؤثر بر رشد توسعه آن محسوب مى شود.
فرهمندراد يادآور شد: توســعه صنايع تبديلى كشاورزى 
از جمله تهيه اسانس، گلابگيرى، مرباسازى و تهيه غنچه 
خشــك از جمله ضروريات فعاليت هاى جانبى در راستاى 

ايجاد ارزش افزوده و اشتغال زايى اين محصول مى باشد.
معاون سازمان و مدير جهادكشاورزى نيشابورتصريح كرد: 
برداشت در شهرستان 625 كيلوگرم در هكتار  ميانگين 
بيشترين  اين در حالى است كه در سال چهارم  و  است 

ميزان توليد را دارد كه ميانگين پنج تن برآورد مى شود.
همچنين مدير جهاد كشاورزى داورزن گفت: 21 تن گل 
محمدى از ســطح 35 هكتار گلستان هاى اين شهرستان 

برداشت شد.
حسين تاج آبادى افزود: با توجه به تغيير اقليمى منطقه، 
گيــاه گل محمدى بــه عنوان محصول كــم آب و مقاوم 
جايگزين خوبى براى رونق كشــاورزى و درآمد كشاورزان 

است.
وى گفت: از مهم ترين اســتفاده ها و فرآورى گل محمدى 
در منطقه گلاب گيرى اســت. از هر 25 كيلوگرم گل 50 
ليتر گلاب تهيه مى شــود. همچنين غنچه و گلبرگ هاى 

خشك شده نيز به عنوان دمنوشى پرخواهان است.

سوژه از شما / پيگيرى از ما

 قـدس ويـژه خـراسان
در راستاى رسالت مطبوعاتى وظيفه 
خود مى داند در جهت رفع مشكلات 

مردمى،  سوژه هاى ارسالى از سوى 
خوانندگان  عزيز    در حوزه هاى 
شهرى، اجتماعى، اقتصادى و ...  را 

پيگيرى و منعكس كند .

منتظر سوژه هاى شما 
از طريق سامانه 
پيامكى  هستيم.

لطفاً ابتداي پيام كلمه «سوژه» را قيد نماييد.
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قدس گزارش مى دهد

روستاى يزدان آباد نيازمند توجه مسئولان
روستا

سمانه محمدزاده ثانى روستاى يزدان 
آبــاد از توابع بخش گرمخان شهرســتان 
بجنــورد، داراى طبيعت بكــر و دره هاى 
بســيار زيبايى اســت كــه با همــه اين 
زيبايى هــا مورد بى مهــرى و بى توجهى 

مسئولان استان قرار گرفته است. 
ايــن روســتا در دهســتان گيفــان و دو 
كيلومتــرى مرز تركمنســتان قرار دارد و 
براســاس سرشــمارى مركز آمار ايران در 
سال 1395 جمعيت اين روستا 50 خانوار 

با تعداد 200 نفر جمعيت بوده است.
يكى از ســاكنان روســتاى يزدان آباد با 
اشــاره به قدمت 200 ساله خانه هاى اين 
روستا به قدس مى گويد: با توجه به اينكه 
اين استان حادثه خيز است، قدمت بالاى 
اين منازل ســاكنان منطقه را با خطرات 

بسيارى تهديد مى كند.
لطفى مى افزايد: اجرا نشدن طرح هادى در 
اين روســتا نيز مشكلاتى را براى ساكنان 

اين منطقه به وجود آورده است.
رئيس شوراى روستاى يزدان آباد مى گويد: 
شــغل اصلى مردمان اين روستا كشاورزى 
و دامدارى اســت و مردمان اين منطقه با 

زبان شيرين «تات» صحبت مى كنند.
حامد زارع اظهار مى دارد: فاصله اين روستا 

تا مركز شهر بجنورد 80 كيلومتر است كه 
اين مسير تا قلعه محمدى كه پنج كيلومتر 
تا روستاى يزدان آباد فاصله دارد، آسفالت 

بوده و پنج كيلومتر بعدى خاكى است.
وى مى افزايد: يكى از بزرگ ترين مشكلات 
اهالــى روســتاى يــزدان آباد، نبــود راه 
ارتباطى مناسب اســت كه از اين مشكل 
رنج مى برند و اين مشكل در زمستان چند 

برابر مى شود.
وى نبود امكانات ورزشــى براى جوانان و 
نبود پــارك براى كــودكان را يكى ديگر 

از مشــكلات اين منطقه عنوان مى كند و 
مى گويد: بــا توجه به علاقه مندى جوانان 
به ورزش و پيشــرفت آنان در زمينه هاى 
مختلف اعم از واليبــال، فوتبال و... وجود 
يك سالن ورزشى مى تواند گرايش جوانان 
را به ورزش و پيشرفت آنان در اين زمينه 
و همچنين اوقات فراغت سالمى را فراهم 
كنــد. وى مى گويد: نبود وســيله اياب و 
ذهــاب به شــهر، عدم آنتــن دهى تلفن 
همراه، نبود درمانگاه و خانه بهداشــت از 
ديگر مشكلات اين روستا به شمار مى آيند.

وى در خصــوص آب شــرب روســتا نيز 
مى گويد: اين روســتا داراى يك چشــمه 
است.  آب شرب اهالى اين منطقه از همين 
چشمه تأمين مى شــود كه در تابستان به 
دليل خشكسالى آب اين چشمه بسيار كم 
مى شود و هفته اى سه تانكر به اين روستا 

آبرسانى مى كند.
رئيس شوراى روســتاى يزدان آباد ادامه 
مى دهد: براى اين مشــكل قرار بر اين شد 
كه يك منبع آب براى تأمين آب شــرب 
اين روســتا راه اندازى شود كه اكنون آن 
نيز يك سالى است كه ناتمام مانده است.

وى ادامه مى دهد: در روســتاى يزدان آباد 
يك دبستان ابتدايى وجود دارد كه در آن 
6 پايــه كلاس درس بــا حضور يك معلم 
تدريس مى شــود و به دليــل نبود مقاطع 
بالاتر فرزندانمان به روستاى قلعه محمدى 
براى تحصيل مى روند كه آن هم به دليل 
نبود ســرويس و فاصله پنــج كيلومترى 

اكثرشان ترك تحصيل مى كنند.
وى مى گويد: بيكارى در اين روســتا باعث 
شــده اكثر جوانان اين روســتا به شهرها 
مهاجرت كنند كه از مسئولين مى خواهيم 
بــراى جلوگيــرى از مهاجــرت جوانان، 

مشكلات را رفع كنند.

قدس معاون ســلامت اداره كل دامپزشــكى خراسان 
رضوى نظارت بر كشــتار دام در كشــتارگاه ها و پرهيز از 
كشــتار غيرمجاز دام را از مهم ترين عوامل پيشگيرى از 

بيمارى تب خونريزى دهنده كريمه-كنگو ذكر كرد.
دكتر محمد رشتى باف گفت: با توجه به شروع فصل گرما 
و در نتيجــه افزايش فعاليت كنه ها و خطر انتقال بيمارى 
به انســان از دام هاى آلوده نظير گوسفند و بز، شترمرغ و 
گاو توســط كنه ها، در صورت بى احتياطى در كشتار دام 
و تماس با ترشحات دام آلوده،انتقال اين بيمارى به انسان 
قوت خواهد گرفــت؛ به همين دليل لازم اســت جهت 
جلوگيرى از انتقال اين بيمارى، هنگام قطعه كردن گوشت 
و جگر از تماس با ترشحات و خونابه احتمالى جلوگيرى و 

محافظت به عمل آيد.

وى اعلام داشت: تلاش هايى در خصوص پيشگيرى از اين 
بيمارى در اســتان انجام شده كه نظارت بر كشتارگاه ها، 
سم پاشى دام ها و اماكن نگهدارى دام ها عليه كنه، مبارزه 
و برخورد با كشتار قاچاق و غيرمجاز و نگهدارى لاشه ها در 
پيش سرد از جمله اين اقدام ها بوده و توصيه اكيد مى شود 
دام ها قبل از جابه جايى، سم پاشى شده و براى حمل و نقل 
آن ها گواهى بهداشتى دامپزشكى اخذ و نيز بازرسى قبل و 

بعد از كشتار دام ها در كشتارگاه ها انجام شود.
وى گفت: عمده ترين راه هاى پيشگيرى از بيمارى شامل؛ 
ذبح دام در كشتارگاه هاى مجاز، استفاده از وسايل ايمنى 
مانند؛كلاه، عينك، ماسك، روپوش، پيش بند پلاستيكى، 
دستكش و چكمه در هنگام ذبح دام، حفاظت فردى جهت 
جلوگيرى از گزش كنه، تعويض لباس، چكمه و دستكش 

پس از تماس با دام و شست وشوى آن ها، عدم جداسازى 
كنه با دست بدون دستكش از بدن دام و سم پاشى دوره اى 

عليه انگل هاى خارجى دام مى باشد.

يك مسئول دردامپزشكى خراسان رضوى:

دامداران مراقب تب كريمه-كنگو باشند

پس از تماس با دام و شست وشوى آن ها، عدم جداسازى 

هر چند كم آبى بر 
بخش كشاورزى 

استان خراسان رضوى 
اثر گذاشته است اما 
مى توان با تكيه و به 
كارگيرى روش هاى 

نوين قدم هاى بزرگى 
در اين بخش برداشت

بــرش
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